

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Przedstawienie informacji z pracy Urzędu przez P. Wójta.
4. Pytania i interpelacje.
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych o zawartości do 4,5% alkoholu oraz piwo i powyżej 4,5% alkoholu, przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasad ich usytuowania na terenie Gminy Ciepłowody.
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania dotacji z budżetu gminy podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych.
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady.
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sadu Rejonowego w Ząbkowicach Śl.
9. Odpowiedzi na pytania i interpelacje.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
12. Zakończenie sesji.

Protokół nr X/2003
z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 października 2003 r. w sali nr 12 przy Pl. Mickiewicza 2 w Ciepłowodach o godz. 14⁰⁰

Przewodniczący Rady otworzył X sesję Rady Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad, na ustawową ilość 15 radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych /lista obecności stanowi zał. do protokołu nr 1/

Do porządku obrad /stanowiącego załącznik do protokołu nr 2/ nie zgłoszono uwag. Program przyjęto jednogłośnie.

Ad. 2 Do protokołu z ostatniej sesji nie wniesiono uwag. Protokół został przyjęty 11 głosami za, 1 głosem wstrzymującym.

Ad. 3 Informacje z pracy Urzędu między sesjami przedstawił P. Wójt.

Doszedł radny Turyński - obecnych 13 radnych. Poinformował o:

- Podjętych Zarządzeniach Wójta w/g rejestru prowadzonego w Sekretariacie Urzędu Gminy.
- Spotkaniu z P. Kurator i P. Wojewodą w sprawie zmian w oświacie. Mamy wstępną akceptację i poparcie zamysłu. Nie ma pisemnej informacji co do powołania fundacji.
- Odbyłym spotkaniu z P. Jeżowskim szefem prawników Wojewody, który wyraził opinie, że jest to rzecz którą można przeprowadzić., kwestie te jeszcze wszystkie będą musiały być bardzo dokładnie omówione.
- Wizytacji w gminie odnośnie inwestycji na Kobylą Głowę.
- Braku odpowiedzi na protokół jaki został do SKR skierowany przez Komisję Rewizyjną nt. wodociągów, w tej sprawie poprosi Komisję Rewizyjną o spotkanie i nadanie tej sprawie biegu. Posiada wyliczenia wstępnych kosztów poniesionych na kwotę 42. tyś.
- Wstępnej informacji nt. konstruowania budżetu, nie dostaniemy pieniędzy na dodatki mieszkaniowe, oświetlenie ulic, subwencji drogowej, wstępnie dochody budżetu będą mniejsze o 200 tyś.
- remoncie świetlicy w Kobylej Głowie w sposób gospodarczy z zaangażowaniem mieszkańców wsi i propozycji organizacji tam mszy
- kontroli inspektorów RIO, która potrwa do 7.11.2003 r., i zaangażowaniu pracowników w przygotowanie dokumentacji dla nich.

Pytań i uwag do sprawozdania P. Wójta nie zgłoszono. Ad. 4

Przew. Rady - poprosił P. Wójta o zabranie głosu w kwestii strat wynikłych na wodociągach i ewentualnych propozycji rozwiązania tego tematu.

Ad. 5

Projekt uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych o zawartości powyżej 4,5% alkoholu z wyjątkiem piwa, przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasad ich usytuowania na terenie Gminy Ciepłowody przedstawiła P. Grażyna Hyla.

Poinformowała, że ulega zmianie tytuł uchwały, ustawodawca nie limituje punktów sprzedaży spożycia piwa, stąd zapisy muszą ulec zmianie. Ponadto projekt uchwały zawierał treści, które reguluje ustawa stąd na dzisiejszej sesji po poprawkach radcy prawnego nowy projekt uchwały.

Przew. Rady- Komisje opiniowały projekt tej uchwały wydając pozytywną opinie na ten temat. Komisja a.a zapoznała się z projektem tej uchwały i wydała negatywną opinię co do punktów sprzedaży napojów alkoholowych.

P. Szuwarowska - komisja nie zgadza się z taką ilością punktów, dodatkowo planowane są punkty choć nikt się o nich jeszcze nie ubiega, komisja a.a prowadzi działalność mająca na celu walkę z alkoholem Nie dość, że tych punktów jest dużo to namawiamy do powstawania nowych.

W miejscowościach gdzie ich nie ma nie powinniśmy ich planować. Taka jest opinia komisji.

Innych uwag nie wniesiono .

Uchwała nr 55/X/2003 w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych o zawartości powyżej 4,5% alkoholu z wyjątkiem piwa, przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasad ich usytuowania na terenie Gminy Ciepłowody została podjęta przy 12 głosach za, 1 głosem wstrzymującym.

Ad. 6

P. Skarbnik - przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania dotacji z budżetu gminy podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych. Poinformowała, że zmiana dotyczy uchwały z 2000 r. a dotyczy zmiany w §3 słowa „którego terminem jest dzień" na słowo „do".

Przew. Rady - poinformował, że projekt powyższej uchwały był przedmiotem wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy i który został pozytywnie przez nie zaopiniowany.

Uwag nie wniesiono.

Uchwała nr 56/X/2003 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania dotacji z budżetu gminy

podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych została podjęta jednogłośnie.

Ad. 7

Przew. Rady - poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady jest następstwem zmiany Statutu Gminy wykluczającym w swoich zapisach członkostwo w więcej niż jednej komisji stałej Rady z wyłączeniem komisji rewizyjnej. Ponadto skład komisji Gospodarki i Budżetu w/g zapisów statutowych uległ zmniejszeniu do 7 osób. Radny Sulima złożył rezygnację z członkostwa w komisji Gospodarki i Budżetu.

Przedstawił stanowisko wspólne komisji stałych Rady informując, że komisje projekt tej uchwały zaopiniowały pozytywnie.

Uwag nie wniesiono.

Uchwała nr 57/X/2003 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych komisji Rady została podjęta przy

12 głosach za, 1 głósie wstrzymującym.

Ad. 8

P. Sekretarz - poinformowała, że upływa już kadencja ławników wybranych w poprzednich wyborach w związku z tym jest potrzeba aby Rada dokonała wyboru nowych ławników.

Wybory ławników do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śl. odbywać się muszą w głosowaniu tajnym, stąd jest potrzeba powołania komisji skrutacyjnej

Do składu komisji skrutacyjnej powołano:

1. Władysława Gluzę
2. Tadeusza Sulimę
3. Teresę Markowską

Wszystkie osoby wyraziły zgodę na pracę w komisji skrutacyjnej.

Przewodniczący Komisji opiniującej kandydatury na ławników - radny Strama odczytał protokół komisji /znajdujący się w aktach dot. wyboru ławników/

P. Sekretarz wyjaśniła procedurę głosowania na ławników.

Komisja skrutacyjna przeprowadziła wybory, po czym odczytano protokół komisji skrutacyjnej z wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śl. / stanowiący załącznik do protokołu/

Uchwała nr 58/X/2003 w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śl. została podjęta

jednogłośnie.

Ad. 9

P. Wójt - na dzisiaj jest zrobione zestawienie kosztów przez Kierownika ZUK na ok. 42 tys./ w załączeniu do protokołu/

Koszty te rzutują na koszty funkcjonowania wodociągu.

Nie wie w jakiej skali uda się odzyskać te środki, dzisiaj należałoby rozstrzygnąć co dalej robimy, posiedzenie komisji wspólnej z udziałem komisji P. Zawady.

Nie udzielenie przez niego odpowiedzi traktowane może być, z zaakceptowaniem stanu jaki jest. Musimy podjąć temat jak podejść do sprawy w sensie tych rzeczy, które zostały uszkodzone czy zdemontowane wskutek prowadzenia działalności przez SKR.

Zanim cokolwiek będziemy robić należałoby spotkać się z P. Dyrektorem Zawadą i zapoznać się z jego propozycją w kwestii rozwiązania tego problemu. Za niezbędne uznał zorganizowanie takiego spotkania i zaproszenie P. Zawady, sprawę trzeba szybko rozwiązać gdyż są to nie małe środki a wynikają z działalności SKR

Poza tym ujęcie działa już normalnie, jest pełne zabezpieczenie nie ma problemów jeśli chodzi o funkcjonowanie, zdarzają się sporadyczne wyłączania wody, awarie, wynikające z eksploatacji i są to koszty ZUK, natomiast te, to są rzeczy, które trzeba podjąć i nadać wartość techniczną taką, że bez problemu powinno działać, a jeśli nie działało to nie znaczy, że była zła obsługa. Na spotkanie powinniśmy zaprosić P. Zawadę po czym na następnej sesji ogłosić wyniki tego spotkania i zdecydować co dalej z tym zrobić, porozmawiać z prawnikami i dochodzić się w kwestii udziałów w tej kwocie poniesienia kosztów przez SKR Ciepłowodów.

Przew. Rady - wyliczenia zostały przedstawione, myślę, że każdy radny powinien się z tym zapoznać, nie do pomyślenia w jego opinii jest poniesienie kosztów na remont ujęcia w Cienkowicach i remont ASP ul. Sportowa. Na najbliższym posiedzeniu komisji oczekuje propozycji od P. Wójta w tej kwestii i opinii prawnika na ten temat

Ad. 10.

Przew. Rady - poinformował o uczestnictwie w posiedzeniu Komisji Rozwoju Regionalnego i Komisji Rolnictwa. Głównym tematem tego spotkania były śmieci powiatu ząbkowickiego.

Gmina Ziębice aktywnie uczestniczy w budowie wysypiska w miejscowości Lipa. W związku z tym, że Gminy, które były zainteresowane tym tematem nie podjęły tematu co do współfinansowania, została utworzona spółka regionalne centrum recyklingu w Ziębicach zajmująca się budową. Na dzień dzisiejszy jest już pozwolenie na budowę, projekt, wykonano drogę dojazdową, wodę, w tej chwili brakuje tylko poręczenia na kredyt. Powierzchnia śmietniska pozwoli nam na składowanie śmieci z całego powiatu i nie tylko w przeciągu 18 lat. Do 2010 roku wszystkie śmieci będą przyjmowane., jednak rok ten będzie też granicą kiedy rozpocznie się selektywną zbiórkę śmieci. Zaproponował zajęcie się tym tematem i zrobienie pewnych kroków w tym kierunku, gdyż w roku 2010 możemy się spotkać z problemem pozbycia się śmieci..

Gmina Ząbkowice też chce utworzyć taki zakład recyklingu w Braszowicach. Na pow. 30 ha. Planowane inwestycje robione przez Starostwo w gminie Ciepłowody w latach 2005 i 2006 w miarę posiadanych środków to droga w Piotrowicach Poi, droga w Muszkowicach.

Wytyk na temat braku zapłaty składki na LOT, propozycja wpłynięcia Starostwa na załatwienie tej sprawy.

Uczestniczy w pracach tej organizacji nasz przedstawiciel Rady P. Gluza, stąd propozycja zapłaty tej składki stosownie do podjętej uchwały.

Radny Gluza - 2 m-ce temu informował o tym Radę, byliśmy przykładem jako pierwsi przystąpiliśmy do LOT-u a teraz się to odwróciło.

P. Wójt - jeżeli będą efekty namacalne tego, że ta organizacja coś robi to nie są to środki wielkie, na pewno zapłacimy.. Są inne rzeczy ze strony Starostwa, które wcale nie sąfer. Spotykamy się z czymś takim co spotkało Dyrektora Szkoły, powstał ODN 2 lata temu i była kwestia utrzymania tego ośrodka na bazie ponoszenia kosztów stałych przez wszystkie gminy. Niektóre gminy podpisały taką umowę, myśmy nie podpisali.. Po rozmowach przeprowadzonych z Dyrektorkami zadecydowano, że jeżeli nauczyciele będą chcieli się szkolić będą wybierać te tematy i miejsca komercyjnie płacąc.

Obecnie nauczyciele wystąpili z prośbą o możliwość skorzystania z tej usługi komercyjnie i spotkali się z odpowiedzią, że Ciepłowody nie uczestniczyły w podpisaniu umowy nie zapłaciły składki więc nie będą mogli skorzystać z oferty szkoleniowej.

Jeśli to się potwierdzi pisemnie jest to ewenement w skali Polski. Jeśli instytucja powołana z pieniędzy podatników odmawia szkolenia za wiedzą organów decyzyjnych tzn. Starostwa. Jest to temat o którym poinformuje Starostę.

Jeżeli jest decyzja pozytywna w kwestii zapłaty składki i spełnia to swoją rolę to ją zapłacimy, czekamy na efekty.

Przew. Rady - P. Dyrektor wytknął, że Ciepłowody nie uczestniczyły w podpisaniu umowy, organizuj ą różne konkursy i przykrym jest to, że dzieci z Ciepłowód nie mogą skorzystać z ich środków. Składka miesięczna wynosi 300zł a więc nie jest ona taka mała. Zapytał jak P. Dyrektor to widzi.

P. Dyrektor Klusek - prawo doskonalenia nauczycieli doradztwa reguluj ą przepisy. Nauczyciele mają prawo wybierać sobie Ośrodki Doskonalenia, które chcą, za które chcą płacić pewne koszty.

W tej sprawie wysłał pismo do P. Małocięcia i czeka na odpowiedź, jak będzie potrzeba to po 2 tygodniach wyśle ponaglenie.

ODN jest pośrednikiem w organizacji 2 dużych konkursów firmowanych przez Dolnośląskie Kuratorium jak Zdolny Dolnoślązaczek i Zdolny Dolnoślązak i to ODN nie robi łaski, że przekazuje informację i ewentualnie bierze na siebie koszty organizacyjne bo on ma na to pieniądze, też nasze. Podziela stanowisko P. Wójta i poprzedniej dyrekcji w kwestii nie podpisania umowy z ODN gdyż nie widzi powodów kiedy rynek jest nasycony tymi ośrodkami doradztwa i doskonalenia, które mają różne formy szkoleniowe dlaczego płacić haracz jednemu ośrodkowi tylko dlatego, że jest na terenie naszego Powiatu. Sprawę doskonalenia regulują kwestie finansowe z lepszym skutkiem robić to można we własnym zakresie, rynek jest nasycony nie ma takiej potrzeby.

Przew. Rady - pogratulował P. Dyrektorowi za uczestnictwo uczniów ZSS w sesji Powiatu jedynej grupie dobrze przygotowanej, która zadawała rzeczowe pytania.

P. Wójt - nawiązał do propozycji selektywnej zbiórki w tym temacie, prowadzone już były rozmowy z P. Pelcem szefem ŻUK Ziębice. Czekamy na propozycje z Ziębic, która nastąpi na pewno w momencie uruchomienia wysypiska w Lipie.

W tej chwili selektywna zbiórka śmieci nie zda egzaminu bo nie będzie miał kto się tym zająć. Prowadzone były też rozmowy w sprawie zbiórki makulatury.

P. Dyrektor Klusek - podkreślił, że są gotowi edukacyjnie i wychowawczo do sprawy podejść bo od tych najmłodszych trzeba zacząć.

Radny Strama - czy w perspektywie jest szansa na obniżenie kosztów wywozu śmieci w momencie uruchomienia wysypiska i spółki recyklingowej.

P. Wójt - w jego opinii koszty te mogą wzrosnąć, w naszej gminie koszty te są stosunkowo niskie w porównaniu do innych gmin. Wysypisko gminne staje się komercją. Obsługiwać to będzie firma, zupełnie inne przełożenie niż w przypadku naszego wysypiska, będziemy się zastanawiać nad wytwarzaniem śmieci. Rzeczą pewną stanie się wzrost kosztów.

Radny Strama - poddał pod rozwagę kwestie samego transportu śmieci.

P. Wójt - będziemy mogli skorzystać z lepszej oferty, zjawiają się firmy, które będą chciały świadczyć te usługi. Z Ziębicami jesteśmy związani tylko poprzez podpisanie oświadczenia dotyczącego deklaracji gminy Ciepłowody do korzystania z wysypiska co było niezbędne do przygotowania biznes planu. Tak wszystkie gminy zadeklarowały po to żeby oni mieli glejt, że mają 100 tyś. mieszkańców czyli dostawców śmieci. Sjaż firm zainteresowane jednak o wszystkim zdecyduje rynek, każdy z nas podpisze na pewno umowę korzystniejszą.

Przew. Rady - chętnych na korzystanie z wysypiska będzie wielu, sprawę rozwiąże przetarg na obsługę.

Radny Strama - podał przykład z Niemiec odnośnie selektywnej zbiórki i selektywnym podziale ról w kwestii samego wywozu tych śmieci.

P. Wójt - na przykładzie z Niemiec poruszył temat selektywnej zbiórki śmieci, oszczędzając przy tym poprzez zbiór opakowań powtórnego użytku i odstawiania ich samemu.

W jego opinii nie powinno być źle w kwestii selektywnej zbiórki jako, że jest doświadczenie z kubłami gdzie mieszkańcy zafunkcyj ono wali pozytywnie.

Radny Strama - złożył wniosek o rozszerzenie w Statucie zapisu nagrywania posiedzeń Rady, gdyż przez niecały rok 3 krotne od mieszkańców słyszał opinie, że wycofuje się ze zdań jakie wygłosił na forum komisji czy Rady i żadna argumentacja typu zweryfikowanie tego z protokołami nie odnosiła skutku, ludzie nie bardzo garną się aby korzystać z protokołów, które bardzo dobrze są pisane.

Dlatego proponuje ten zapis rozszerzyć o nagrywanie i archiwizację kaset z posiedzeń. Wykluczy to zbędną polemikę w przypadku podejmowania bardzo ważnych decyzji, dla nas to będzie wygodniejsze.

Radna Witek - proponuje zmienienie formy pisania protokołów, są zbyt szczegółowe, interpretacja ich jest różna dużo dialogów, polemiki osoby nie uczestniczące w posiedzeniach różnie to interpretują. Protokoły są pisane szczegółowo, robione są dobrze, przyjęte było pisanie szczegółowo ale nie da się pewnych myśli przekazać.

Protokół powinien zawierać konkretne ustalenia, wypowiedzi a nie luźne rozmowy, polemikę.

Protokoły powinny być uogólnione, lepszą formą byłyby nagrane kasety i archiwizowane.

Spotyka się z tym, że protokół dobrze napisany został źle zinterpretowany, na swój sposób.

Przew. Rady - w jego opinii protokoły nasze pisane są bardzo dobrze po przeczytaniu ich każdy wie o co chodzi, można je nagrywać i archiwizować

Radna Witek - w jej opinii protokoły są zbyt szczegółowo pisane, zrozumiałe są dla osób uczestniczących w posiedzeniu, natomiast zła jest interpretacja osób nie uczestniczących w posiedzeniu, lepszą formą byłoby przesłuchanie kasety.

Przew. Rady - każdy wie w czym jest problem, ale na dzisiejszej sesji decyzji nie podejmiemy, przedyskutujemy to na komisji z jakąś propozycją należy wyjść, czy będziemy nagrywać czy protokółować czy wcale nie będziemy protokółować.

Poza tym pociągnie to za sobą jakieś koszty, trzeba zrobić wyliczenia i tematem zajmiemy się na najbliższym posiedzeniu komisji.

Radny Sulima - zwrócił uwagę, że padł formalny wniosek.

P. Wójt - tak ale padł wniosek, że należałoby wnieść zmianę w statucie, należy się zastanowić czy to jest możliwe aby to wnieść do Statutu Gminy i w jaki sposób, bo jeśli protokół ma być odzwierciedleniem tego co się dzieje na Sali to trzeba by było kupić bardzo drogie urządzenia, przetwarzać głos mówiony na treść pisaną. Istotne jest to co komisja na posiedzeniu przyjmuje wnioski czy uchwały, to nie ma znaczenia czy to będzie pisane czy nagrane bo i tak ten kto będzie tego słuchał będzie to inaczej interpretował.

Z doświadczenia jako Radny Powiatu wie, że protokół zawierał wnioski, treści takie, które wyznaczały tor gminy dalej w postaci punktów, które wszyscy przegłosowali i to była ta część czytelna dla wszystkich na zewnątrz.

Pozostałe rozmowy nie stanowią materiału do analizy tego co jest efektem tego spotkania. To jest dyskusja, która w efekcie nie wpływa na głosowanie, zawsze można zmienić zdanie. Wyrwanie fragmentów protokołów i interpretowanie tego jest bezsensowne.

Przew. Rady - zaskoczeniem jest to, że radny nie ma zastrzeżeń do protokołu a ktoś tam ma. Jeżeli źle są one odbierane czy interpretowane to niech przychodzą na sesję.

Radna Witek - w jej opinii bez sensu jest pisanie tak szczegółowych protokołów chodzi o uogólnienie treści wypowiedzi, bo za chwilę ktoś się przyczepi do pojedynczych słów, takie szczegóły są niepotrzebne.

Radny Sulima - protokoły są pisane dobrze ale jeżeli już padł wniosek radnego Stramy i jest on popierany przez radną Witek, to nie trzeba nic zmieniać w statucie, protokoły życzy aby były pisane tak jak są pisane albo jeszcze lepiej, statut określa to jasno, a oprócz tego archiwizować kasyety

Przew. Rady - obliczymy ile to będzie kosztować i na najbliższej komisji określimy i wyjaśnimy sprawę.

Dyrektor Klusek - propozycja wynikająca z doświadczeń związanych z protokołami, sprawy które Państwo uważacie za bardzo ważne i *zależy* wam na tym aby Wasze stanowisko było bardzo precyzyjne do protokołów dołączone proponuje przekazywać na piśmie z podpisem.

Jeżeli chodzi o formę protokołu popiera stanowisko P. Wójta ,zapis istotnie merytoryczny tego co na sesji a nie czy sobie powiemy takie słowo czy inne na prawdę nie ma znaczenia.

Pan Fijałkowski - zauważył, że radnym zależy na szczegółowym przekazaniu tego co na posiedzeniu, jednak protokół nie zawiera imiennie kto jak głosował. Protokół tego nie zawiera a to jest istotne.. Z kasyety nie będzie wiadomo kto jak głosował.

P. Wójt - popiera P. Radka, gdyż *rzeczy* istotnie ważne, kto jak głosował tego nikt nie pisze, a istotne as fragmenty wypowiedzi, które dla tematu nie mają znaczenia.

Radny Sulima - wspominał już wcześniej, że co innego się mówi na sesji a co innego na zewnątrz, bo nie wie czy brakuje komuś odwagi., optuje za archiwizowaniem kaset, sprzętu do nagrywania lepszego jak ten nie potrzeba.

P. Wójt - podsumował te wypowiedzi jako, że wynika z nich aby protokoły były pisane w takiej formie jak do tej pory a do tego nagrywać kasyety z posiedzeń.

Radny Sulima - warto się zastanowić nad tym aby w głosowaniach pisać kto za czym głosował, wówczas nie liczy się polemika.

P. Sekretarz - jest to propozycja przed każdym głosowaniem.

Radna Markowska - w poprzednich kadencjach była taka praktyka, zgłaszano imiennie kto chciał ,był w protokole odnotowany imiennie.

Przew. Rady - odnośnie wniosku P. Stramy rozstrzygnięcie będzie na następnej komisji.

P. Bartusiak - a co będzie jak ktoś wypożyczy kasetę i ją skasuje.

Ilu mieszkańców było zainteresowanych czytaniem protokołów.

P. Bartusiak - brak zainteresowania.

Pani Szuwarowska - zapytała czy coś zrobiono z placem zabaw dla Przedszkola

Zapytała w temacie Ośrodka Zdrowia, czy już coś wiadomo.

3 sklepy nie wpłaciły i nie mają aktualnego zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w związku z tym prośba o przeprowadzenie kontroli, Henryków, Targowica, Tomice.

P. Dyrektor - odnośnie Placu zabaw rozmawiał z Przew. Komisji Oświaty i Zdrowia kilka tygodni temu.

Przyszedł z propozycją odgradzenia tej części parku w której znajdują się urządzenia zabawowe jako rozwiązanie chwilowe, w miarę tanie, możliwe do wykonania w tej chwili. Docelowo planuje się budowę placu zabaw na terenie ZSS, ale od rozmowy z P. Sulima nie zostało zrobione nic z przyczyn bardzo przyziemnych, trzeba by bardzo dokładnej analizy aby nie topić pieniędzy w coś co będzie krótkotrwałe niefunkcjonalne, bo jest to teren parku niechroniony, niestrzeżony i nie sądzi aby ogrodzenie go przyniosło wielki skutek jeżeli chodzi o bezpieczeństwo terenu, który powinien być bezwzględnie bezpieczny dla dzieci.

P. Wójt - odnośnie placu zabaw to należałoby się zastanowić gdzie, w jakiej formie ,czy ten plac zabaw dla dzieci korzystających z naszego Przedszkola, czy plac zabaw gdzie mogą przyjść wszyscy i dzieci starsze.

To jest dylemat, że nikt nie jest w stanie tego przypilnować nawet ogrodzenie tego problemu nie rozwiąże.

Odnosnie Ośrodka Zdrowia na dzisiaj grupa inicjatywna ma zaproszenie na rozmowy z NFZ, czyli ta rzecz jakby trwa. POZY nie przystępują do podpisywania umów, może to przyniesie ten pozytywny skutek.

Przeniesiono termin podpisywania kontraktów.. Grupa szefów POZO W z 8 województw, choć nie wiadomo jaki będzie tego efekt ,to walczą. Rada Społeczna przyjęła 2 rozwiązania w dużej mierze będzie to uzależnione od postawy P. Doktor, która się zdecyduje na któreś z tych rozwiązań Nadmieniał, że w okolicy nie ma już POZO W wszystkie zostały sprywatyzowane i działają na innych zasadach.

Odnosnie punktów sprzedaży alkoholu to 1 lokal nie dostał pozwolenia na sprzedaż , nie dopilnowano terminu i może o nie wystąpić po upływie pół roku.. Sądzi, że nikt się nie odważy na sprzedaż tych napojów alkoholowych, bardziej w kwestii kontroli prawomocny jest Urząd Skarbowy, który za te wykroczenia nakłada bardzo wysokie kary finansowe.. Zgłosimy te 3 punkty, spróbujemy to kontrolować bardziej w sensie nadzoru.

Radny Sulima - odnośnie wypowiedzi P. Bartusiaka, który pytał ilu mieszkańców czyta protokoły, należałoby zapytać ilu radnych je czyta, co jest rzeczą śmieszną. Odnośnie przesłuchiwanie kaset to chyba każdy umie obsługiwać magnetofon, jak nie to poprosi o włączenie i sobie odsłucha.. To jest tak aby nie przeszło to o czym się mówi, a nie jest to takie głupie, bo w różny sposób można wpływać na człowieka nie tylko siłowo, psychicznie, psychologicznie, jak ktoś jest dobrym oratorem to może powiedzieć wszystko i przekreślić w taki sposób jak mu pasuje.

Druga rzecz to zaskoczony jest wypowiedzią P. Dyrektora, nie wie czy się w tym temacie konsultował z P. Wójtem bo całkiem inny był sens wypowiedzi, kiedy rozmawiał na ten temat to miało być to nie po to żeby nikt się nie dostał lecz po to, żeby dzieci się nie rozbiegły. Mówił Pan, że jest to dobra myśl. *Raz*, że nowy plac ma kosztować ponad 20 tys., chodziło o ogrodzenie, żeby dzieci się nie rozbiegły a nie po to, żeby nikt z zewnątrz się nie dostał.

P. Wójt - pytanie jakie tam będą dzieci skoro trzeba ogrodzenie dla nich robić.

Radny Sulima - każde Przedszkole, które posiada plac zabaw, ma ten plac ogrodzony, nie jest tak, że nie ma nadzoru.

P. Wójt - skoro jest mowa, że niszczą plac to odebrano to, że jest problem z tymi, którzy wchodzi i niszczą ale pierwszy raz słyszy problem, żeby grodzić plac po to, żeby dzieci się nie rozbiegły, takiej potrzeby nie widzi.

Radny Sulima - chodziło o to, że rozmowa z P. Dyrektorem przebiegała w innym kontekście. Chodziło o to, że jest tam zjeżdżalnia, piaskownica, była myśl taka, że tanim kosztem można to ogrodzić i jest gotowy plac na dzisiaj aby ktoś inny nie wchodził kiedy dzieci tam przebywają.

P. Dyrektor - w tej kwestii i w tym temacie rozmawiał będzie na komisji.

Przew. Rady - być może do wiosny przyszłego roku w miarę posiadanych środków ten plac zabaw będzie. W związku z projektowaniem budżetu są już znane niektóre cięcia w wyniku których nasz budżet będzie okrojony.

P. Skarbnik - są to dane szacunkowe kwoty o jakie pomniejszy się nasz budżet gminy i tak :

dotacja na dodatki mieszkaniowe - 9 tys.
dotacja na oświetlenie ulic powiatowych przy programie oszczędnościowym - 50 tys.
płatność za utrzymanie osób skierowanych do Ośrodków Pomocy Społecznej

subwencja drogowa - 20 tys.
- ulgi ustawowe w podatku rolnym i leśnym - 60 tys.
wzrost subwencji wyrównawczej - 400 tys. /ulega zmianie forma tej subwencji/
większą asie udziały w podatku dochodowym ok. 70 tys.
5% dochodu z zadań adm. rządowej

Ustawowo zmienia się termin opracowania budżetu na 15 grudnia, w związku z tym wszystkie wnioski do budżetu muszą być złożone do 15 listopada.

Przew. Rady - zapytał o awarię wodociągu w Starym Henrykowie.

P. Fronc - awaria spowodowana pęknięciem rury przy pompie głębinowej, w tej chwili jest ona usuwana.

Przew. Rady zapytał jakimi siłami usuwane są te awarie.

P. Fronc - odpowiedział, że jest P. Wojakowski, on, P. Bury i dzięki operatywności P. Wójta, 3 osoby zatrudnione w ramach prac interwencyjnych.

Radny Dmytruk - zapytał o awarię w Piotrowicach.

P. Fronc - awaria w Piotrowicach ma charakter inwestycyjny, powiadomiono wykonawcę, który usuwa awarię w ramach gwarancji.

Jest tam koncepcja naprawy i założenia rury osłonowki, pękła rura w miejscu gdzie jest mur oporowy.. Jest to początek 3 letniego okresu gwarancyjnego, więcej informacji w tym temacie przekaze p. Celewicz.

P. Celewicz - ujęcie Piotrowice wraz z wodociągiem przekazano do ŻUK Ciepło wody. Wykonawca jest powiadomiony o awarii i ma ją usunąć.

P. Fronc - awaria wystąpiła w piątek, powiadomiono o niej podwykonawcę, zdiagnozowano sprawę a za usunięcie tej awarii wzięto się w poniedziałek.

P. Wójt - rzeczy te zrobiły się z tego powodu, że na skutek zachowań mieszkańców wiele rzeczy zostało robionych

po to, bo były kaprysy totalne. Firma musiała wynajmować bardzo drogo sprzęt i ponosić koszty, na siłę próbowano przeciskać się pod murem oporowym, naprężenia te przyczyniły się do powstałej awarii.

Radny Urzędowski - zapytał o wykop jaki został zrobiony w Czesławicach.

P. Fronc - zrobiono tam wykop aby zobaczyć jaka jest rura i jakie zakupić typy wodomierza. Tam będzie założona studnia, która może rozwiąże problem rozliczeń za wodę z Ziębicami.

To będzie zrobione do 1,5 tygodnia.

P. Wójt - firma Ekowod chce nam zrobić te prace w Czesławicach w prezencie, założony tam będzie licznik, który musi być sprzężony, robimy to tylko dlatego, że jest różnica w bilansie wody i płatnościach.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 15⁵⁰ zamknął X sesję Rady Gminy.

Protokolowała
Jadwiga Bartusiah

Przewodniczył
Przewodniczący Rady Gminy

Marian Kozyra